
ÞINÂND PIEPT SCANDALULUI PORNIT DE LOCATARI,

Autoritãþile au fãcut primul pas cãtre
modernizarea Micului Paris

Î
ncet, dar sigur, autoritãþile au
fãcut primul pas cãtre o capi-
talã modernizatã, cu valenþe
turistice, care sã beneficieze

de parcãri subterane, poduri peste
apã, piste de bicicletã ºi locuri de
promenadã.

Consiliul General al Municipiului
Bucureºti (CGMB) a aprobat, în ia-
nuarie, proiectele de hotãrâre pri-
vind planurile urbanistice zonale
pe nt r u m od e r ni z ar e a z one i
centrale a Capitalei.

Votul consilierilor generali nu a
fost acordat foarte uºor ºi la prima
ºedinþã, documentele fiind respin-
se, iniþial, în ultima ºedinþã de anul
trecut a CGMB, dupã ce au avut loc
o serie de dezabateri ºi luãri de
cuvânt, inclusiv din partea locatari-
lor, care au pus la îndoialã oportu-
nitatea lucrãrilor în special în zona
bulevardului Unirii.

Domnul Gheorghe Pãtraºcu, arhi-
tectul-ºef al Capitalei, ne-a spus cã,
în luna martie, urmeazã sã fie apro-
bate cele mai multe dintre Studiile
de Fezabilitate aferente. Abia dupã
obþinerea finanþãrii vor fi derulate
licitaþiile pentru lucrãrile de con-
strucþie. Banii ar trebui sã vinã din
fonduri europene, investiþiile în
parcãri  urmând  sã  fie  realizate  în
pr i nc i pal pr i n par t e ne r i at e
public-private.

"Pentru astfel de proiecte sunt in-
teresaþi investitori privaþi, dar ºi
entitãþi precum BERD sau Banca
Mondialã", ne-a precizat Gheorghe
Pãtraºcu.

Proiectele de modernizare a Mi-
cului Paris, care, acum, are o faþã
destul de prãfuitã, au produs un
scandal de proporþii între autoritãþi
ºi o parte dintre locuitorii Capitalei.

Reprezentanþii asociaþiilor de lo-

catari de pe bulevardul Unirii ºi-au
exprimat dezacordul total faþã de
realizarea planurilor primãriei.

Printre proiectele aspru criticate
de bucureºteni se aflã cele care pri-
vesc refacerea perimetrului Piaþa
Constituþiei - Bulevardul Unirii.

Reprezentanþii asociaþiilor de lo-
catari situate în zonã ºi-au expri-
mat dezacordul total faþã de reali-
zarea planurilor primãriei, în cadrul
unei ample scrisori transmise, anul
trecut , pr imarului general a l
Capitalei.

Aceºtia subliniazã: "Prin prezenta

scrisoare (...) ne opunem total ºi ve-
hement aprobãrii ºi realizãrii aces-
tui proiect. În prezent, pe Bulevar-
dul Unirii avem o micã pãdure de
copaci, stejari ºi tei în principal,
crescutã timp de 30 de ani, ºi care,
pe o lungime de aproximativ 600
de metri ºi o lãþime de 20-30 metri,
se constituie într- un veritabil
plãmân al oraºului, într-una dintre
cele mai poluate zone din Bucu-
reºti, în timp fiind investite sume
mari de bani în iluminatul aleilor,
fiind realizate reþele de cabluri ºi
de conducte pentru irigarea copa-
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Consiliul General al Municipiului Bucureºti

(CGMB) a aprobat, în ianuarie, proiectele de

hotãrâre privind planurile urbanistice zonale

pentru modernizarea zonei centrale a Capitalei.



cilor, precum ºi a spaþiului verde
aferent, sume de bani în care se
regãsesc taxele ºi impozitele
plãtite de cetãþenii Municipiului
Bucureºti.

Precizãm faptul cã proprietarii de
imobile ºi locuitorii (...) considerã

Proiectul Urbanistic Zonal Piaþa
Constituþiei - Antim - Bulevardul
Unirii un adevãrat atentat la sãnã-
tatea tuturor cetãþenilor oraºului
(...). Proiectul nu þine cont de inte-
resul superior al sãnãtãþii ºi sigu-
ranþei persoanei, principiu prioritar

aplicat în UE.
Conform documentaþiei publica-

te pe site-ul Primãriei Generale a
Municipiului Bucureºti (...), acest
proiect va implica distrugerea unui
mare numãr de copaci existenþi în
prezent în zona vizatã.

Or, în documentaþia publicatã pe
site-ul Primãriei Generale a Munici-
piului Bucureºti nu se regãsesc
planºe sau desene tehnice, probe
biologice de specialitate ºi dovezi
fotografice în sprijinul afirmaþiilor
(...) conform cãrora un mare numãr
de tei ºi stejari sunt uscaþi, respec-
tiv degradaþi ºi nu pot fi recuperaþi,
impunându-se tãierea acestora.
Concluzionând, s-a decis de-
friºarea în masã a arborilor de pe
Bulevardul Unirii - Antim - Piaþa
Constituþiei fãrã niciun fel de ex-
pertizã dendrologicã. (...) Se inter-
vine agresiv asupra mediului ºi oa-
menilor, în interes comercial: se
taie arbori, se desfiinþeazã spaþii

verzi, se înlocuiesc cu beton ºi li se
dã altã destinaþie, creºte poluarea
cu noxe din traficul rutier ºi de la
spaþiile de alimentaþie publicã ºi
de igienã, creºte nivelul zgomotu-
lui de la spaþiile de servicii de ali-
mentaþie publicã (muzica în timpul
zilei, dar mai ales dupã orele 22,
larma produsã de consumatori),
toalete publice plasate la câþiva
metri de ferestrele locatarilor etc".

Printre altele, locuitorii din zonã
nu sunt de acord cu înfiinþarea
unei zone permanente pentru or-
ganizarea de spectacole în Piaþa
Constituþiei sau pe Bulevardul Uni-
rii; nu aprobã amenajarea pistelor
de biciclete pe mijlocul aleii pieto-
nale, "lângã primul rând de arbori,
deoarece creºte gradul de nesigu-
ranþã ºi riscul de accidente pentru
pietoni (...) ºi vor împiedica accesul
locatarilor spre locuinþe, a turiºtilor
sau a celor care se deplaseazã spre
diversele unitãþi administrative din
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Cele mai importante spaþii publice ºi cele mai interesante repere turistice din

zona centralã a Capitalei ar urma sã fie unite printr-un Traseu prioritar pietonal

ºi de bicicliºti (care poate fi parcurs în douã ore pe jos sau într-o jumãtate de orã

cu bicicleta), conform proiectelor din PIDU.

Traseul porneºte de la conceptul de camere urbane, ca spaþii publice comunita-

re cu activitãþi bine definite, integrate într-un sistem la nivelul întregului oraº:

l Camera de culturã clasicã (zona Piaþa Revoluþiei-Sala Palatului)

l Camera academicã (zona Piaþa Universitãþii)

l Camera de ambianþã (zona Grãdina Icoanei-Piaþa Romanã)

l Camera de culturã alternativã (zona Uranus-Rahova)

l Camera de culturã contemporanã (zona Palatul Parlamentului-Muzeul Naþio-

nal de Artã Contemporanã)

l Camera de entertainment (zona Piaþa Unirii)

l Camera istoricã (zona Centrului istoric)

l Camera "Piaþa Turisticã" (zona Pieþei Amzei)

l Camera podului (zona Izvor-Pod Mihai Vodã)

l Spaþiu public "La Fântâni" (zona Bd. Unirii-Piaþa Constituþiei)

Camera academicã, zona Piaþa Universitãþii
Aceastã zonã gãzduieºte instituþii de educaþie ºi culturã pre-

stigioase la nivelul întregii þãri: Universitatea din Bucureºti,
Universitatea de Arhitecturã ºi Urbanism "Ion Mincu" ºi Tea-
trul Naþional I. L. Caragiale - Bucureºti. Spiritul locului este pu-
ternic marcat de încãrcãturã istoricã ºi culturalã. Datoritã flu-
xurilor din zonã, piaþa este perceputã mai degrabã drept un
important nod de circulaþie. Camera academicã este, însã, un
spaþiu urban dinamic. Spaþiile de repaos din apropiere sunt in-
tens folosite de tineri, fiind puncte de întâlnire tradiþionale.
Arhitecþii care au lucrat la proiectele PIDU spun cã, "din punct
de vedere urban, este un spaþiu heteroclit, dar coerent în an-
samblul sau, fiind rezultatul unor intervenþii arhitecturale ºi
urbanistice care se întind pe aproape un secol".

Aceastã camerã este ilustratã prin propunerile din cadrul Trase-
ului prioritar pietonal ºi de bicicliºti aferente strãzii Academiei ºi
scuarurilor adiacente acesteia.



zonã"; nu sunt de acord cu muta-
rea traficului rutier pe o singurã
parte a Bulevardului Unirii ºi nici cu
reducerea numãrului de benzi; nu
aprobã desfiinþarea zonelor exis-
tente pentru parcãri ºi nici cu
m i c ºor ar e a sau d e sf i i nþ ar e a
spaþiului verde de lângã Palatul de
Justiþie pentru crearea parcãrilor
subterane.

Locuitorii zonei doresc realizarea
unui studiu de trafic ºi a unor mã-
surãtori de zgomot ºi noxe la etaje-
le superioare ºi subliniazã cã infor-
marea ºi consultarea publicului nu
au fost realizate conform prevede-
rilor legale. Nicio propunere venitã
din partea publicului nu a fost pre-
luatã, mai aratã semnatarii scrisorii,
apreciind: "În ciuda solicitãrilor te-
lefonice ºi scrise, la consultãri nu a
existat niciun reprezentant al Pri-
mãriei. Pentru consultãri nu a exi-
stat un spaþiu destinat informãrii ºi
consultãrii publicului, condiþiile în
care s-au desfãºurat acestea fiind
improprii. Pe parcursul consultãri-
lor publice, locuitorii zonei ºi re-
prezentanþii lor au fost trataþi ca ºi
cum ar fi fost asistaþi social, umiliþi
ºi jigniþi. (...) Domnul Pãtraºcu (n.r.
Gheorghe Pãtraºcu), arhitectul ºef
al Capitalei, în prima adunare cu
locuitorii Bulevardului Unirii, le-a
oferit unor locatari nemultumiþi, ca
alternativã de locuit, proprietãþi pe
care le deþine la Sinaia, Sibiu - lucru
de neacceptat, nepermis nici mã-
car ca glumã. Domnul arhitect Ma-
rio Kuibuº, în plenul ºedinþei publi-
ce de la Agenþia de Protecþia
Mediului Bucureºti pentru avizarea
PUZ-ului, a bãtut cu pumnul în
masã ºi a ridicat excesiv de tare
t onu l , v i z i b i l d e r anjat d e
întrebãrile la care trebuia sã
rãspundã".

Locatarii din zona men-
þionatã au cerut, printre al-
tele, verificarea modului în
care Agenþia pentru Pro-
tecþia Mediului a Munici-
piului Bucureºti a emis avizul
de mediu pentru Planul Urba-
nistic Zonal, care vizeazã tãierea
arborilor sãnãtoºi din spaþiile ver-
zi, aflate pe terenurile din zona
Bulevardului Unirii ºi a modului în
care s-a realizat informarea ºi con-
sultarea publicului.

Proiectul urbanistic ce vizeazã
zona dintre Piaþa Constituþiei ºi
magazinul Unirea este unul "me-
galomanic, fãrã nicio bazã realã",

este de pã-
rere analistul

economic Ionel
Blãnculescu. Domnia sa considerã
cã acest plan al autoritãþilor repre-
zintã "a doua mare crimã dupã ma-
sacrarea teilor din Iaºi, de data ace-
asta urmând sã fie distrusã o veri-
tabilã pãdure de stejari ºi tei din
inima Bucureºtiului".

Gheorghe Pãtraºcu, arhitectul-ºef
al Capitalei, coordoneazã din um-

brã procesul de demolare ºi tãiere
a pãdurii, urmând ca "o minunatã
zonã, construitã dupã celebrul bu-
levard parizian Champs Elysee, sã
devinã raiul kitch-urilor dâmbovi-
þene", opineazã domnul Blãncule-
scu, adãugând: "Înþelegem cã s-au
cheltuit câteva milioane de euro
cu acest proiect pânã acum ºi cã,
dacã nu s-ar realiza, cineva poate
ar trebui sã le returneze Primãriei
Generale, însã aceasta nu este o

scuzã pentru distrugerea zonei în
special verzi, de pãdure ºi nici pen-
tru cheltuirea a zeci de milioane de
euro, poate chiar sute de milioane
de euro, în condiþiile în care capita-
la noastrã suferã enorm în ceea ce
priveºte siguranþa clãdirilor ºi a
conductelor de apã caldã, necon-
solidate ºi, respectiv, neschimbate,
ca urmare a deturnãrii fondurilor
publice spre acest tip de demolãri
ºi distrugeri de pãduri".
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Camera de culturã contemporanã, zona Palatul
Parlamentului

Spaþiile create de sistematizarea
urbanã a zonei din anii '80 repre-
zintã decorul potrivit pentru expo-
ziþii, evenimente, prezentarea de
instalaþii artistice contemporane
etc.

"Prezenþa în zonã a Muzeului Na-
þional de Artã Contemporanã, un
binevenit parazit arhitectural aflat
în incinta Palatului Parlamentului,
imprimã din start camerei urbane
caracterul ei de spaþiu dedicat cul-
turii contemporane", aratã arhitec-
þii PIDU.

Potrivit acestora, camera urbanã
de culturã contemporanã ocupã
un vid în þesutul urban, rezultat din
masivele demolãri ale anilor '80,
desfãºurate în vederea construirii
Palatului Parlamentului. Relieful
existent odatã aici, dominat de De-
alul Spirii, cunoscut ºi drept Dealul
Arsenalului, a fost nivelat, iar trama
stradalã a dispãrut, fãcând loc unui

spaþiu neconstruit, acoperit cu ve-
getaþie sãlbaticã, apreciazã sursele
citate. Întregul spaþiu este dominat,
în prezent, de clãdirea Palatului
Parlamentului, a douã cea mai
mare clãdire din lume. Terenul
adiacent este demarcat cu o
împrejmuire de tip gard, care sepa-
rã net spaþiul public urban de cel ce

þine de Palatul Parlamentului.
Acest nou spaþiu public reprezen-
tativ în susþinerea sa primeºte, con-
form PIDU, un element semnal -
turnul de observaþie "Tornadã " -
"ce devine un atractor urban,
p r o a s p ã t s i m b o l l a n i v e l u l
oraºului, arãtând o nouã cale ºi
un nou "avant"".

"Investiþia ar
urma sã se

deruleze în patru
etape, care se vor

întinde pe circa
zece ani".



l Nicuºor Dan: "Proiectul nu
pare sã fie un tun imobiliar"

Nu atât de vehement se aratã
Nicuºor Dan, preºedintele Uniunii
"Salvaþi Bucureºtiul", cunoscut pen-
tru modul ferm în care s-a opus, în
alte ocazii, derulãrii unor proiecte
urbanistice sau de infrastructurã,
tocmai pentru a nu fi deteriorate
anumite zone ale Capitalei.

Anul trecut, domnia sa ne-a de-
clarat: "Am cerut o dezbatere pu-
blicã la primãrie, pentru cã proiec-
tul nu pare sã fie un tun imobiliar,
din contrã, pare un proiect intere-
sant. ªi locuitorii au dreptatea lor,
însã, pentru cã nu doresc sã fie
puºi în situaþia în care sã se des-

fãºoare spectacole la propriile fe-
restre, întrucât, prin acest proiect,
se va crea premiza organizãrii unor
spectacole foarte aproape de apar-
tamentele de locuinþe".

Atât reprezentanþii Primãriei Bu-
cureºti, cât ºi arhitecþii care au lu-
crat la proiect susþin cã nu este
prevãzutã tãierea copacilor din
zonã ºi cã, dimpotrivã, PUZ-ul pre-
vede plantarea de noi arbori.

Potrivit lui Gheorghe Pãtraºcu,
arhitectul-ºef al Capitelei, proiectul
are avizul de mediu ºi "nu vor fi tã-
iaþi decât copacii deja distruºi".

Domnia sa ne-a spus cã investiþia
ar urma sã se deruleze în patru eta-
pe, care se vor întinde pe circa

zece ani.
"În prima fazã va fi construit

parcajul subteran de la Piaþa
Constituþiei ºi vom amenaja pia-
þa. În cea de-a doua etapã ar
urma sã fie eliminate douã benzi
de circulaþie de pe lateral, pen-
tru a fi lãrgitã zona centralã, ca
loc de plimbare. Al treilea pas va
consta în trecerea transportului
în comun pe bandã dedicatã, în
cazul în care acesta se va dezvol-
ta. Probabil va rãmâne doar
transportul în comun, autoturi-
smele fiind redirecþionate pe
inelul central.

Ulterior, ar urma sã fie amena-
jate unele chioºcuri/terase, cu

condiþia ca acestea sã fie amplasate
doar în spaþiile de la parter pe care
oamenii nu le utilizeazã", ne-a expli-
cat domnul Pãtraºcu.

În opinia domniei sale, controverse-
le care au apãrut pe marginea pla-
nurilor de aerisire ºi moderniza-
re a Capitalei reprezintã rezulta-
tul unor interese ale diverºi lor
arhitecþi care nu au fost implicaþi
în proiect.

l Mario Kuibuº: "Oamenii
vorbesc fãrã sã ºtie despre
ce este vorba în proiecte"

Arhitectul Mario Kuibuº, coordo-
natorul Planului Integrat de Dez-
voltare Urbanã - "Zona Centralã"
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Mario Kuibuº: "Discuþia de bazã
este ca întreg centrul sã fie un tot
unitar, nu sã fie divizat în zone
defavorizate ºi zone favorizate.
Locaþii interesante sunt ºi în par-
tea de sud, cum ar fi zona Braga-
diru, Piaþa de Flori, care nu sunt
puse în valoare. De asemenea,
sunt porþiuni cu potenþial, ca
acelea de la Palatul Parlamentului
ºi de la Muzeul Naþional de Artã
Contemporanã, care trebuie sã
fie locuri publice, vii, accesibile.

Apar cele douã puncte pe care
noi le propunem ca elemente ma-
jore pentru Bucureºti - Parcul
Izvor ºi locul unde a fost Podul Mi-
hai Vodã. Acolo ne-am dori un
pod foarte important, ca un sem-
nal pentru Capitalã, întrucât ºi
configuraþia spaþiului este foarte
specialã, particularã - Dâmboviþa
face un cot, se creazã un peisaj ex-
traordinar de-a lungul apei la
asfinþit, perspectivele sunt extrem
de dinamice.

Casa Poporului, Dâmboviþa ºi to-
atã acea inflexiune de oraº vechi,
cu strãzi precum Lipscani sau Bre-
zoianu, creazã o placã turnantã
care necesitã o abordare mai spe-
cialã, o abordare de tip eveniment
urban construit. De aceea, podul
trebuie sã fie ca un fel de camera
(în strategia noastrã chiar avem
denumirea Camera Podul), unde
cele douã maluri sã fie douã spaþii
publice importante, iar podul în
sine sã fie un eveniment, o zona
de întâlnire, de cafenea, unde lu-
mea sã se întâlneascã ºi sã admire
asfinþitul. Avem ºi un proiect de
revitalizare a malurilor, cu niºte

console care sar peste Dâmboviþa
tocmai pentru a mãri promenada
la apã între Podul Izvor ºi Piaþa
Unirii.

Mai este Podul Calicilor, un vechi
pod readus în discuþie în prelungi-
rea ªelariului ºi în continuarea ve-
chii Cãi a Rahovei.

Aºadar, încercãm sã unim fluxul
de oameni dintre cele douã zone.
Marea problema a oraºului este
lupta cu accesibilitatea. Este nevo-

ie de multe cãi de acces, atât din
punct de vedere economic, dar nu
numai. Una dintre discuþiile purta-
te în acest sens vizeazã mobilita-
tea pietonalã ºi cea a bicicliºtilor,
dar ºi transportul în comun, ca o
laturã actualã, modernã, care se
promoveazã într-un mod evident
la nivel european.

În zona din spatele Palatului Par-
lamentului va fi o legãturã pieto-
nalã care va ajunge într-un spaþiu

public major, venind dispre parcul
Izvor ºi mergând cãtre Uranus, cã-
tre Piaþa de Flori, între viitoarea
Catedralã a Neamului ºi Parla-
ment. Se doreºte un element sem-
nal nou, un turn belvedere, pe
care sã poþi urca pentru a face
poze, sã priveºti Capitala, un turn
care sã te invite pentru a-þi spune
ceva.

În PIDU sunt prevãzute circa opt
parcãri subterane, deºi Bucu-
reºtiul are nevoie de mult mai
multe. Vorbim de aproximativ
3.000-4.000 de locuri - capacitatea
celor opt parcãri -, însã nevoia de
astfel de obiective este mult mai
mare.

Unul dintre proiectele PIDU vize-
azã realizarea unui traseu majori-
tar pietonal ºi de bicicliºti cu o lun-
gime de circa 9,5 km ºi care ar
urma sã fie dezvoltat în buclã, de
la Piaþa de Flori, Rahova-Uranus,
pânã în zona Lahovari-Cantacuzi-
no-Grãdina Icoanei. Acest proiect
însumeazã cele 40 de subproiecte.
La aceastã buclã se va mai adauga
o pistã pe Bulevardul Unirii ºi pro-
menada de-a lungul Dâmboviþei.
Per total, pista de bicicletã ar
urma sã ajungã la circa 12 km.
Pentru Centrul Vechi deja a fost
stabilitã o strategie. Aici, poate ar
fi nevoie de un fel de reînnoire a
unor reglementãri, astfel încât sã
existe un echilibru în oameni ºi ac-
þiune. Acum, asistãm la o împãrþi-
re între utilizatori, cei care merg
acolo fiind tinerii cu vârsta cuprin-
sã între 18 ºi 35 de ani ºi ar trebui
ca persoane cu vârste mult mai di-
ferite sã meargã în Centrul Vechi".



Bucureºti, este de pãrere cã oa-
menii "vorbesc fãrã sã ºtie de-
spre ce este vorba în proiecte".

Domnul Kuibuº ne-a precizat cã
PUZ-ul în discuþie "are absolut to-
ate avizele, obþinute în baza unui
audit foarte bine realizat, întrucât a
fost deschisã o procedurã de in-
fringement pe mediu de cãtre un
ONG, care afirma cã proiectele
sunt întocmite la limita legii".

Pentru obþinerea respectivelor avi-
ze, a fost derulatã o procedurã din
partea reprezentanþilor de mediu
"care au desfãºurat un audit foarte
serios prin care proiectul a fost veri-
ficat", a completat Mario Kuibuº.

"Sunt suprafeþe verzi care vor fi
plantate în plus de cele existente,
care vor rãmâne pe locul lor.
Aºadar, nu numai cã toatã zona
verde va fi pãstratã aºa cum este
acum, ci vor mai fi ºi plantaþi alþi
copaci, iar automobilele vor dispã-

rea, întrucât parcãrile vor fi toate
subterane", subliniazã arhitectul,
adãugând: "Aceastã zonã este una
pãrãsitã tocmai pentru cã nu este
atractivã. Nu existã transport cu
RATB, pietonii nu au acces
nici la fântâni, nici la spa-
þiul verde. Proiectul
prevede crearea a
douã poduri care
aduc fluxuri puter-
nice de oameni -
Podul Calicilor ºi
Podul Pietonal.

Studiile de fezabilita-
te sunt realizate, aºtep-
tãm fondurile europene la
Agenþia de Dezvoltare Regionalã.
Dacã PUZ-ul nu va fi aprobat, stu-
diile de fezabilitate vor fi blocate ºi
toatã munca este în zadar.

Avem nevoie de o capitalã atrac-
tivã, prietenoasã ºi vivace. Nu o pu-
tem face decât descurajând stre-

sul, adicã prezenþa maºinilor ºi
"vâjul" automobilelor neriverane".

Toatã investiþia se ridicã la circa
300 milioane de euro, potrivit
domnului Kuibuº.

La realizarea proiectelor cu-
prinse în PIDU a lucrat

un consorþiu alcãtuit
din circa 11 firme,
în cea mai mare
parte de arhitec-
turã ºi urbanism.
Noua faþã a Bucu-

reºtiului ar urma sã
fie gata în circa zece

ani, conform reprezen-
tanþilor Primãriei.

Planul Integrat de Dezvoltare
Urbanã (PIDU) privind zona centra-
lã a Capitalei reprezintã strategia
prin care se doreºte schimbarea fe-
þei Bucureºtiului ºi, totodatã, o
rampã de lansare a altor proiecte
similare celor din cadrul PIDU. Ela-

borarea acestui Plan a început în
2010, în cadrul strategiei de dez-
voltare fiind propuse mai multe
proiecte individuale, dintre care 60
de proiecte ºi subproiecte au fost
aprobate printr-o Hotãrâre a Con-
siliului General din 2012.

Serviciile de elaborare a PIDU, a
studiilor de prefezabilitate aferen-
te proiectelor, a studiilor de fezabi-
litate, a proiectelor tehnice ºi a do-
cumentelor pentru cererea de fi-
nanþare presupun o investiþie de
34 de milioane de lei, potrivit re-
prezentanþilor municipalitãþii.

Demararea lucrãrilor propriu-zise
pentru realizarea proiectelor PIDU
este estimatã pentru anul 2015, în
funcþie de cât de repede va fi obþi-
nutã finanþarea. Fiecare dintre pro-
iecte are termene diferite de derula-
re, cuprinse între ºapte ºi 48 de luni.

26 BURSA Construcþiilor nr. 1 / 2016

Camera podului, zona Izvor - Pod Mihai Vodã
Camera podului este un im-

portant punct de articulaþie la
intersecþia a douã axe impor-
tante, definite de râul Dâmbovi-
þa ºi de noul Traseu preponde-
rent pietonal ºi de bicicliºti pro-
pus. Aceasta pune în valoare un
loc strategic în oraº, având po-
tenþialul de a deveni un land-
mark urban, un nou simbol al
zonei centrale.

Proiectul creeazã trei tipuri de
spaþii - un lounge urban înspre
scuar Lipscani, un amfiteatru
înverzit care oferã o perspectivã
frumoasã Palatului Parlamentului
ºi Parcului Izvor ºi Podul în sine,
"un spaþiu care te pune în relaþie
directã cu râul, de la a cãrui cafe-
nea poþi privi asfinþitul peste lu-
ciul de apã".

Demararea
lucrãrilor propriu-zise

pentru realizarea
proiectelor PIDU este

estimatã pentru
anul 2015.

Investiþii
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Podul calicilor ºi spaþiul public, zona Parc Sfinþii Apostoli
Faptul cã nu mai existã o legãturã între cele douã maluri

între zona terminus a Centrului Vechi ºi capãtul fostei Cãi

Rahova, care duce spre Centrul Civic/Bd. Unirii, face ca di-

stanþa pe care trebuie sã o parcurgã pietonul sã fie mare,

acesta evitând traseul.

Cu toate cã zona conþine douã clãdiri reprezentative -

biserica Domniþa Bãlaºa ºi Palatul de Justiþie - ºi un

parc, ea este puþin tranzitatã de pietoni ºi rãmâne un

rest al ºantierului de pe Bulevardul Unirii, ascuns în

spatele imobilelor care-l definesc.

Clãdirea Palatului de Justiþie are accesul principal aºezat

foarte aproape de traficul de pe Splai ºi niciun spaþiu de re-

prezentare care sã o punã în valoare, spun sursele citate.

Fluxul mare de pietoni de pe strada ªelari, ieºirea din Cen-

trul Istoric, debuºeazã într-un gard (parapetul cheiului

Dâmboviþei).

Specialiºtii opineazã cã, "pentru ca operaþia anilor 1980 sã

înceapã sã aibã un minim sens urbanistic, trebuie restabilitã

conectivitatea între Centrul Istoric ºi Centrul Civic (Bulevar-

dul Unirii - Piaþa Unirii), prin integrarea acestor zone, într-un

mod urban atractiv, în nucleul istoric ºi turistic al Bucu-

reºtiului".


